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NED. MAATSCHAPPIJ TOT BEVORDERING 
a4  DER TANDHEELKUNDE 
® 	 MaUcIMcraMlrKeri 

BEKNOPTE NOTULEN 
VAN DE 54STE HOOFDBESTUURSVERGADERING OP 17 MAART 

1928, GEHOUDEN TE AMSTERDAM IN HOTEL POLEN. 

Agenda: 

1. Opening. 
2. Notulen en ingekomen stukken. 
3. Verslag werkzaamheden D. B. 
4. Bespreking voorstel-Meihuizen tot wijziging der afdeelingsgren-

zen (Bijlage I). 
5. Bespreking incasso-bureau. 
ä Voorstel tot wijziging van de leiding der C. T. V. 
7. Bespreking van de vraag: Is associatie van een lid der Maat-

schappij met een „tandheelkundige" toelaatbaar? 
8. Bespreking rapport Ill over schooltandverzorging (Bijlage II). 
9. Bespreking cursus 1928-1929 voortgezet tandheelkundig onder-

wijs. 
10. Vaststellen plaats en datum der a.s. algemeene vergadering. 
11. Rondvraag. 

Aanwezig de heeren: Bakker, Krijn Verhoeven, van Hasselt, v. d. 
Molen, Kayser, v. d. Hoorn, Salomons, Meihuizen, Bruske, Spooren-
berg, Mulder, Margadant, Nord en Pitsch (als gast). 

Voorzitter Bakker opent om 51/2 uur de vergadering, heet de 
aanwezigen welkom en stelt aan de orde de notulen der 53e H. B. 
vergadering. 

Door enkele leden wordt de opmerking gemaakt dat deze notulen 
te beknopt zijn, anderen zijn van meening dat het voldoende is wan-
neer in de notulen de genomen besluiten worden vastgelegd. 

V o o r z i t t e r merkt op, dat de vroegere uitgebreidere notulen 
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evenmin voldeden, dan zou men tot woordelijk gestenografeerde no-
tulen -over moeten gaan en dit wordt veel te kostbaar. 

Een' der leden geeft het advies in de notulen geen namen te noe-
men, doch alleen de feiten. 

Verder worden de notulen zonder wijziging goedgekeurd en gear-
resteerd. 

Ingekomen stukken. 

Berichten van verhindering van de heeren Groustra, Smitt en 
Backer Dirks om ter vergadering te komen, terwijl Mr. Nord Thom-
son door ambtsbezigheden verhinderd, pas om 8%z  uur aanwezig kan 
zijn. 

Bedankschrijven van collega Koldewijn voor de hulde hem hij zijn 
25-jarig tandarts-jubileum gebracht. -- Idem van Dr. v. Loon voor 
de blijken van belangstelling bij zijn promotie tot Doctor honoris 
causa. 

Idem van het Bestuur der Tandheelk. Studentenvereeniging John 
Tomes voor de bloemenhulde bij het 6e lustrum. 

3. Verslag werkzaamheden D.B. 

De secretaris deelt mede, dat het D.B. sedert de vorige H.B.-ver-
gadering negen maal te Utrecht vergaderd heeft. 

Correspondentie of besprekingen gevoerd over tandheelk. hulp aan 
de ziekenfondsen te Middelburg, Nijmegen, Laren, Utrecht, Voorburg, 
Gouda, Santpoort, Haarlemmermeer, den Helder, Eindhoven, Oldenzaal, 
Almelo, den Bosch, Terneuzen, Enschede, Appingedam, Hengelo, Hol-
ten, Hellendoorn, Nijverdal, Velsen en IJmuiden. 

Secretaris geeft uitvoerige toelichtingen over de onderhandelingen 
met het Afdeelingsziekenfonds der Mij. v. Geneeskunst te IJmuiden_ 
— Voor één jaar als proef zal een contract gesloten worden tegen 50 
ct. per ingeschreven lid per jaar volgens Maatschappij-contract. 

Collega Pitsch, die de besprekingen in IJmuiden heeft bijgewoond is 
het met deze wijze van honoreeren niet eens en meent dat het D.B. 
niet had moeten toegeven, doch strijd had moeten voeren. — Door 
meerdere leden wordt de meening geuit, dat de baten der prothese 
niet aan den tandarts maar aan het ziekenfonds behooren te komen, 
indien het fonds bereid is de tandheelk. hulp op een behoorlijke wijze 
te regelen volgens de wenschen der Maatschappij. 

Het hoofdbestuur keurt de concept-overeenkomst met IJmuiden goed, 
onder de uitdrukkelijke voorwaarde, dat deze overeenkomst slechts 
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voor één jaar geldig is en daarna, zal moeten worden herzien. Door 

een der leden werd voorgesteld aan de pas afgestudeerde collega's 

een, circulaire te zenden,. waarin hun verzocht wordt geen persoonlijke 
overeenkomsten met ziekenfondsen aan te gaan, doch zich om inlich-

tingen te wenden tot den secretaris der Maatschappij. 
De secretaris deelt verder mede, dat hij met de heeren Eibrink 

Jansen en Petri een conferentie heeft gehad met het gemeentebestuur 
te Zandvoort over schooltandverzorging, — B. en W. zullen nog, deze 
maand een voorstel bij den. Raad indienen om tot instelling van school-
tandverzorging volgens, de regeien der Maatschappij over te gaan. — 
Verder heeft het D. B. de  cursus vogr voortgezet tandheelk. onderwijs 
georganiseerd, waarbij de heer Willemse over volle prothese en de 
heer Edel over Röntgenologie een cursus zal houden. — De deelname 

der afdeelingen is voldoende. 
Verder is een referendum gehouden over het voorstel tot contributie-

verhooging van f 5.— per jaar over de yolgende twee jaren ter finan-

ciering van, een in 1929 te houden mondhygiënisch congres te Am-
sterdam. - Uitgebracht werden 287 stemmen, waarvan 207 voor, 70 
tegen, 1 blanco en 9 . van onwaarde, zoodat dit voorstel is aangeno-
men. — De congrescommissie zal binnenkort vergaderen om . de orga-
nisatie van dit congres voor te bereiden. 

Vervolgens is op 1 Januari 1928 een overeenkomst aangegaan met 
de, N. E. N. voor een speciale tandartsen-ongevallen- en ziekteverze-
kering. — Verder zijn door het D.B. de volgende requesten verzonden: 
1. Aan Z.E. den Minister van A. H. & N. over het ontwerp zieken-

fondswet, met verzoek. de tandheelkundige hulp in de ziekenfond-
sen gebiedend voor te schrijven. — Een en ander toegelicht in éen 
memorie van toelichting. 

2. aan den Gemeenteraad te Amsterdam om adhaesie te betuigen aan 
Ivoorstel-Sajet om de wenschelijkheid te onderzoeken van de stich-
ting van een tandheelkundig onderwijsinstituut te Amsterdam. Op 
uitnoodiging van den directeur van den Gemeentelijken Genees-
kundigen Dienst te Amsterdam hebben voorzitter en secretaris op 
een conferentie daarover advies uitgebracht. 

3. Aan Z. E. den Minister van A. H. & N. met verzoek alsnog de 
datum vast te stellen waarop de bevoegdheid aan tandtechnici ver-
leend bij de wet van 29 Juni 1925 zal worden ingetrokken. 

Bibliotheek. De onderhandelingen met de Utrechtsche Universiteit 
hebben .tot resultaat gehad, dat de. bibliotheek der Maatschappij niet 
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in bruikleen zal worden aanvaard, daar het grootste gedeelte der 
boekwerken reeds in de Universiteitsbibliotheek aan het Tandheelk. 
Instituut aanwezig bleek te zijn. De onderhandelingen met de Am-
sterdamsche Universiteitsbibliotheek zullen nu gevoerd worden om 
de Maatschappij-bibliotheek aan de Universiteit te Amsterdam in 
bruikleen af te staan. 

Ten slotte heeft het D.B. een protest-schrijven ontvangen van een 
der leden der afdeeling Amsterdam en van het bestuur dier afdee-
ling tegen het aannemen van een lid van de afdeeling Gelderland, dat 
eenige jaren geleden door zijn houding in een ziekenfondsconflict te 
Amsterdam was geschorst en daarna als lid der Maatschappij had 
bedankt. Gebleken is, dat bij het huidige reglement daaraan niets te 
doen is, zoodat bij de a.s. reglementswijzigingen hierin zal moeten 
worden . voorzien. 

De V o or z i t t e r vraagt wie over de mededeelingen over de 
werkzaamheden van het D,B. nog inlichtingen wenscht. Men vraagt 
of de bezwaren op de vorige H. B. vergadering medegedeeld tegen 
een overeenkomst met de N. E. N. zijn opgeheven. 

V oor zitter licht toe, dat de klacht van een concurreerende 
maatschappij tegen de N. E. N. nader is onderzocht, waarbij over 
de N. E. N. de meest gunstige inlichtingen zijn ontvangen, zoodat tegen 
afsluiting der overeenkomst geen enkel bezwaar meer bestond. 

Verder wordt gevraagd welke stappen het D. B. behalve het request 
meent te moeten doen tegen het ontwerp Ziekenfonds-wet. 

V oorzitter zegt, dat het D. B. geen heil ziet in een verdere actie, 
doch dat er geen bezwaar tegen is, dat de leden trachten persoon-
lijk enkele kamerleden voor onze wenschen te interesseeren. 

Ten slotte worden door den voorzitter nog enkele inlichtingen ver-
strekt over de pogingen van het D. B. om den datum, waarop de aan 
tandtechnici verleende bevoegdheid bij de wet van 29 Juni 1925 zal 
worden ingetrokken, vastgesteld te krijgen. 

Om 714 uur schorst de voorzitter de vergadering voor den gemeen-
schappelij ken maaltijd. 

Na heropening der vergadering is Mr. Nord Thomson aanwezig en . 

stelt de voorzitter eerst punt 5 der agenda aan de orde, n.l.: 
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5. Bespreking Incasso Bureau. -- De secretaris licht toe, dat de 

vraag of decentralisatie van het Incasso Bureau gewenscht is, is voor-
gelegd aan alle afdeelingen. Uit de ingekomen antwoorden blijkt, 
dat alleen de afdeelingen Amsterdam en Z. Holland decentralisatie ge-
wenscht achten, terwijl de andere afdeelingen het incasso-bureau in 

den huidigen vorm wenschen te behouden. 
Het D. B. meent te moeten voorstellen, om aan de verschillende 

wenschen der afdeelingen tegemoet te komen, aan de afdeelingen, die 
zulks verlangen, toe te staan een plaatselijk incasso-bureau op te 
richten, met instandhouding van het bestaande incasso-bureau. 
- De vraag wordt gesteld waarom het D. B. collega Visser, de voor-
zitter van de afd. Amsterdam in dezen niet gehoord heeft, daar het 
voorstel van decentralisatie van hem is uitgegaan. 

De V o or z i t t e r zegt dat het D. B. van meening is, dat deze zaak 
niet zoo ingewikkeld is, dat de afgevaardigden niet de- meeningen hpn-
ner afdeelingen kunnen vertolken. 

Mr. Nord  Thomson zet uitvoerig de gronden uiteen waarop 
dit gecentraliseerde incasso-bureau is opgericht. Slechts 20 pct. der 
tandartsen maken van het bureau gebruik, zoodat er nog steeds geld 
bij moet. Dit bureau kan zich alleen bedruipen als een zeer groot 
aantal tandartsen er gebruik van maakt. Hij betreurt het, dat het 
D. B. zonder de motiveering der afdeeling te kennen of hem gehoord 
te hebben met dit voorstel is gekomen. Het verbaast spreker, dat de 
afdeeling Z. Holland, waarvan vooral vele Haagsche leden van het 
incasso-bureau gebruik maken, zich nu vóór decentralisatie hebben 
uitgesproken. Dit spijt hem, omdat dit getuigt van gebrek aan waar-
deering voor zijn werk en moeite. Of het incasso bureau al dan niet 
zal worden opgeheven, is hem overigens volkomen onverschillig. Spre-
ker is van meening dat géén incasso-bureau goedkooper en beter werk 
voor de leden der Maatschappij zal kunnen verrichten. 

In het algemeen is men van meening dat van gebrek aan waar- 
deering voor het werk van Mr. Nord Thomson geen sprake is, het gaat 
eenvoudig er om, dat velen meenen, dat een plaatselijk incasso-bureau 
gemakkelijker zou kunnen werken. Ook wordt de vraag gesteld of 
het dan niet mogelijk is om in de verschillende afdeelingen filialen van 
het Centraal-Bureau op te richten. 
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Mr. Nord  Thomson is van meening dat een dergelijke organi-
satie veel te duur zal worden, men moet de zaak vooral niet te ge-
wichtig voorstellen. Het gaat veelal om het innen van posten van een 
paar gulden, waarvoor het honorarium, inclusief porti enz. 10% der 
vordering bedraagt. 

V o or z i t t er stelt Mr. Nord Thomson de vraag of hij bereid is 't 
incasso-bureau te blijven leiden, indien het voorstel van het D. B. 
wordt aangenomen. 

Mr. Nord  Thomson meent die vraag ontkennend te moeten 
beantwoorden, omdat z.i. naast plaatselijke incasso-bureaux der Maat-
schappij, het centraal-bureau geen reden van bestaan meer zou 
hebben. 

Uit de verdere besprekingen blijkt, dat men het incasso-bureau niet 
wenscht op te heffen, zoodat het H. B. op de alg. verg. geen voorstel 
zal doen in de tegenwoordige werkwijze van het .incasso-bureau wij-
ziging te brengen. 

De secretaris zal dit besluit aan de afdeelings-secretarissen mede-
deelen. 

4. Bespreking voorstel-Meihuizen tot wijziging der afdeelings-
grenzen. Bijlage I. Collega Meihuizen stelt in hoofdzaak de volgende 
grenswijzigingen voor: . 

1. de afd. Overijssel worde uitgebreid met Z. O. Friesland, Z. Drente 
en N. Veluwe. 

2. de afd. Utrecht worde uitgebreid met Hilversum en Laren. 
3. de afd. Z. Holland worde gesplitst in een afd. Den Haag en om-

streken en Rotterdam en omstreken. 
4. de afd. Z. Nederland wordt gesplitst in Oost-Brabant & Limburg, 

en West Brabant & Zeeland. 
Bij deze wijzigingen is rekening gehouden met de mogelijkheid na 

de afdeelingsvergaderingen nog naar huis te kunnen gaan. Het H. B. 
zal door deze veranderingen met twee leden worden uitgebreid. 

Het D. B. meent te moeten adviseeren dit voorstel-Meihuizen te 
aanvaarden. 

De afgevaardigden der Zuidelijke afdeeling maken bezwaar tegen 
de voorgestelde grenswijziging van de afdeeling Z. Nederland. — Zij 
gelooven niet, dat de leden hiermede erg ingenomen zullen zijn. 
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Collega Mei h u i z en betoogt, dat hij hij deze splitsing alleen 

rekening heeft gehouden met de mogelijkheid om 's avonds nog naar 

huis te kunnen gaan en de wenschen der Zeeuwsche collega's. 
Hij wettigt nog de aandacht op het voorstel-Utrecht, waarbij leden 

op hun gemotiveerd verzoek bij een andere afdeeling kunnen worden 

ingedeeld. 

V o o rz i t t e r: Het is Meihuizen gelukt met weinig veranderingen 
een betere grensregeling te projecteeren. — Het D. B. meent deze 
voorstellen zeer te moeten aanbevelen. — De beslissing ligt bij 't 
Hoofdbestuur en niet bij de afdeelingen. 

Uit de vergadering wordt gevraagd of het niet wenschelijk is alsnog 
de afdeelingen te hooren. 

V oorzitter stelt voor het voorstel-Meihuizen te aanvaarden, be-

halve de wijziging uan Z. Nederland, waarover nog eerst het oordeel 

dezer afdeeling zal worden gevraagd. 
Het bestuur der afdeeling Z.-Nederland zal zoo spoedig mogelijk 

een referendum houden onder de leden en het resultaat Binnen 4 weken 
aan het D. B. mededeelen. 

6. Voorstel tot wijziging van de leiding der C. T. V. 

S e c r e t a r is leest een ingekomen schrijven der C. T. V. voor, 
waarin verzocht wordt de voorzitter en secretaris der Maatschappij met 
de leiding der C. T. V. te belasten. 

V o or z i t t e r. Het D.B. gaat met dit verzoek volkomen accoord, 
doch is daarvoor geen reglementswijziging noodig, daar het Hoofd-
bestuur volgens art. 57 H.R. voorzitter en secretaris der C. T. V. aan-
wijst, dus daarbij met den wensch der C. T. V. rekening zal houden. 

9. Cursus voortgezet tandheelk. onderwijs. 

De V oorzitter vraagt machtiging voor het D. B. om thans reeds 
stappen te doen voor de organisatie van den cursus 1928-1929, welke 
machtiging wordt verleend. 

8. Bespreking rapport III over schooltandverzorging. 

De V o o r z i t ter vraagt wie naar aanleiding van dit rapport het 

woord verlangt. 
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Van meerdere zijden wordt betoogd, dat dit rapport te veel Ameri-
kaansch gezien is en voor onze toestanden niet past. — Het gaat zelfs 
In enkele punten nog verder dan Amerika. 

Met het begrip, dat mondhygiëne onderwijs is, kan men zich des-
noods vereenigen, maar om ook prophylactische behandeling der le 
molaren• als een leervak te betitelen, gaat de meerderheid der vergade-
ring te ver. 

Men is vol lof over het werk van collega v. Andel, zijn serie rappor-
ten worden met recht een schitterend stuk werk genoemd. 

V o or zit t er stelt nu de vraag of het H. B. de schooltandver-
zorging als een leervak wenscht te beschouwen. 

Met op een na algemeene stemmen besluit het H.B. het standpunt 
van collega v. Andel niet te kunnen deelen. 

Collega v. Andel zal, indien hij zulks wenscht, gelegenheid gegeven 
worden zijn rapport te publiceeren na overleg met het D. B. 

10. Vaststelling plaats en datum der a.s. algemeene vergadering. 

Besloten wordt de vergadering op 22 en 23 Juni a.s. in 's Hertogen-
bosch te. houden. 

Vervolgens stelt de voorzitter een aangehouden punt van de agenda 
der vorige H. B. vergadering aan de orde, n.l. Propaganda onder de 
a.s. collega's en pas afgestudeerden. 

V o or z i t t er deelt mede, dat hij in • het afgeloopen jaar een soort 
van college heeft gegeven voor de studenten over verschillende sociale 
onderwerpen, waarbij hij telkens de aandacht op de Maatschappij 
heeft gevestigd. 

Een ander middel voor propaganda is het zenden van een circulaire 
aan de pas afgestudeerden, waarin het streven der Maatschappij wordt 
uiteengezet. 

Collega Van Hasselt  verklaart zich bereid een concept circu-
laire samen te stellen. • 

De penningmeester vraagt of de H. B. leden hun declaraties op de 
gedrukte formulieren vóór 1 Mei willen inzenden en daarbij_ de uit-
gaven van dit jaar en de vorige jaren gescheiden willen opgeven. 
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7. Bespreking van de vraag of associatie van een lid der Mij. met 
een tandheelkundige toelaatbaar is. 

Na eenige discussie . spreekt het H.B. met algemeene stemmen de 
meening uit, dat associatie van een lid der Mij. met een tandheel-
kundige NIET toelaatbaar is. 

Bij voorkomende gevallen zal dus de betreffende afdeelingsraad uit-
spraak moeten doen. — 

De secretaris zal aan de afdeelingsbesturen van het resultaat dezer 
bespreking mededeeling doen. 

11. Rondvraag. 

Bij de rondvraag worden de mondverzorgsters ter sprake gebracht. 
— Het D. B. wordt in overweging gegeven bij de bespreking van dit 
vraagstuk, voor mondverzorgster alleen gediplomeerde verpleegsters in• 
aanmerking te doen komen. 

Verder wordt op voorstel van een der leden besloten, dat de Mij. 
bij zal dragen in de huldiging van Dr. Josephus Jitta, den voorzitter 
van den Gezondheidsraad, ter gelegenheid van zijn 70en verjaardag. 

De afgevaardigde van de afdeeling Gelderland deelt mede, dat tand-
arts Benes te Nijmegen wegens wanbetaling geroyeerd is als lid der 
Maatschappij. 

Verder zegt hij, dat de voorzitter de afd. Gelderland met verschillen-
de ziekenfondsen besprekingen voert. 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter om half twaalf de 
vergadering. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 

JAARVERGADERING. 

De jaarvergadering zal ditmaal plaats hebben op 22 en 23 Juni te 
's Hertogenbosch. 


